
ZÁPIS Z ONLINE JEDNÁNÍ GRANTOVÉ KOMISE FAMU ZE DNE 4. 2. 2021  
(zahájení ve 14:00) 

 
Přítomni (bez titulů): Helena Bendová, Jindřiška Bláhová (od 14:40), Eliška Děcká, Palo 

Fabuš, Andrea Slováková, Kateřina Svatoňová, Petr Vlček  
 
 
PROGRAM 

1. Studentská vědecká konference 
2. Výsledky Projektové soutěže AMU  
3. Koncepční záležitosti  

 
 

 
1. Studentská vědecká konference  

H. Bendová seznámila přítomné členy fakultní grantové komise jak se zacílením 
zveřejněné výzvy, tak s nastavenými podmínkami u této interní soutěže, která je určena 
na podporu studentské vědecké konference z prostředků MŠMT poskytnutých AMU na 
specifický vysokoškolský výzkum.  
 
Do soutěže byly k termínu uzávěrky podány dvě žádosti, které byly členům fakultní GK 
poskytnuty v dostatečném předstihu před jejich projednáním, jehož výsledek je 
následující:  

 
● SCORO FILM – Konference a showcase festival pro mladé filmaře a hudební 

skladatele, žadatelka Anna Knauerová - 5. ročník KP 
Členové fakultní GK oceňují zvolené téma, považují jej za zajímavé a velmi potřebné. 
Předkládaná žádost však po obsahové stránce neodpovídá zadání výzvy a vykazuje 
základní nedostatky i v rozpočtové části. Nejsou naplněna základní kritéria vědecké 
konference, která spočívají primárně v prezentaci badatelských poznatků 
přednášejících, kteří se v rámci svého oboru věnují výzkumné činnosti v jakémkoliv 
aspektu. V žádosti není popsán způsob výběru přednášejících, přičemž není dodržen 
ani požadavek na jejich složení, kdy min. polovina vědeckých příspěvků musí být 
prezentována studenty FAMU. Z rozpočtu není jasné, které položky a v jaké výši by 
měly být hrazeny z přidělených prostředků, protože byl zaslán rozpočet celé akce a 
nikoli pouze konference, jak požadoval formulář. 
Členové fakultní grantové komise tímto žadatelce doporučují, aby svůj záměr 
přepracovala dle výše uvedených poznámek a svou žádost předložila případně do 2. 
kola Studentské grantové soutěže FAMU, jejíž vyhlášení je plánováno k 15. 2. na 
webových stránkách FAMU zde.  

 
● FAMUTEORIE - 1. ročník konference uměleckého a vědeckého výzkumu na 

FAMU, žadatelé Haruna Honcoop, Lea Petříková, Tomáš Oramus - doktorandi  
Členové fakultní GK ocenili především dobře zvolený výběr externistů, kteří jsou 
zárukou kvalitního výběru příspěvků. Předložená koncepce je vypracována v souladu s 
výzvou, nevykazuje žádné formální ani obsahové nedostatky, a proto byla shledána za 
vítěznou.  

 

https://www.famu.cz/cs/veda-a-vyzkum/grantove-souteze-v-cr/studentska-grantova-soutez-sgs/sgs-2021/


 
2. Výsledky Projektové soutěže AMU 

H. Bendová seznámila ostatní členy komise s výsledky jednání Grantové komise AMU k 
žádostem podaným do Projektové soutěže AMU 2021. Ve většině případů stanovisko 
rektorátní komise reflektuje fakultní doporučení, rozchází se pouze u projektu H. 
Janečkové  (nepodpořen) a doc. Suchomela. Navzdory nedoporučujícímu stanovisku 
fakultní GK, projekt byl přijat k podpoře s krácením rozpočtu pro první rok řešení ve 
všech položkách krom osobních nákladů. Vzhledem k tomu, že dva ze tří výsledků 
projektu jsou totožné s výsledky probíhajícího projektu doc. Suchomela hodlá se  H. 
Bendová v této věci obrátit na předsedu GK AMU, doc. Jana Hančila, s žádostí, aby GK 
AMU vyřešila zmíněný překryv dvou projektů.  

 
Andrea Slováková vznesla dotaz na dostupnost posudků, které jsou k tříletým projektům 
vypracovávány externími hodnotiteli, zájem o seznámení se s těmi podklady projevili i 
ostatní členové komise. S. Demartini ověří u prorektora pro VaV, zda by mohly být 
členům fakultní GK poskytnuty k nahlédnutí. 

 
 

3. KONCEPČNÍ ZÁLEŽITOSTI 
3.1. Hodnotící proces  

Členové grantové komise FAMU projednali možnosti zefektivnění hodnotícího procesu u 
předkládaných žádostí. Dále H. Bendová požádala přítomné členy o názor k případnému 
zavedení osobních prezentací projektových záměrů formou slyšení. K bodu proběhla 
následující diskuse: 
A. Slováková nevidí naléhavou potřebu vedení takového dialogu a domnívá se, že 
dosavadní podpora poskytovaná žadatelům proděkankou Helenou Bendovou, kdy mají 
možnost s ní konzultovat své projekty jak před podáním žádost, tak po jejich vyhodnocení, 
kompenzuje takovýto dialog, považuje to za dostačující, proto nevidí důvod pro jejich 
zavádění. 
J. Bláhová se i s ohledem na jiné orgány, které konání slyšení umožňují, domnívá, že 
slyšení pro tento typ projektů nejsou vhodná. Za cennější zpětnou vazbu pro žadatele 
považuje  dobře podložený, vyargumentovaný zápis s doporučením. 
P. Vlček se nestaví k této možnosti zamítavě, věc by neuzavíral, neboť za předpokladu, že 
by se jednalo o možnost a nikoliv povinnost, tak si dokáže představit situace, kdy by k nim 
mohlo docházet, a to např. nad problematickými částmi projektů. 
H. Bendová z vlastní zkušenosti nedoporučuje zavádět nepovinná slyšení, neboť jsou ze 
strany žadatelů mnohdy vnímány spíše jako nutnost - domnívají se, že svou účastí na 
slyšení prokazují větší zájem o podporu, než ti, kteří této možnosti nevyužijí. 
K návrhu slyšení nezavádět se přiklání na základě stejných osobních zkušeností i E. Děcká 
s doplňující poznámkou, že s možností prezentace svého projektu během slyšení se 
žadatelé velice pravděpodobně nebudou setkávat ani do budoucna v rámci jiných 
grantových příležitostí. 
 
H. Bendová tento bod jednání uzavřela s tím, že žadatelům nebudou před fakultní GK 
slyšení umožněna. 
 

3.2. Prioritní okruhy v rámci výzkumných oblastí  



H. Bendová s odkazem na přípravu Strategického záměru (F)AMU ponechala k diskuzi 
návrh na vymezení preferovaných oblastí výzkumu, které by do budoucna mohly být 
součástí grantových výzev a taktéž brány v potaz při hodnocení projektových žádostí.  
 
P. Vlček návrh na uvádění takovýchto oblastí vítá za předpokladu, že by se jednalo pouze o 
doporučené, nikoliv explicitně preferované okruhy a doporučuje k těmto připojit např. i 
návrhy na doporučené či očekávané projektové výstupy. 
J. Bláhová považuje danou úvahu nad vymezením preferovaných okruhů výzkumu ve 
vztahu ke strategickým plánům za logickou a důležitou i pro stimulaci takového typu 
výzkumu, který škola považuje za důležitý. K další úvaze ponechává např. možnost 
vytvoření několika stálých okruhů navázaných na ediční řady zaváděné ve spolupráci s 
NAMU, k nimž by mohly být vypisovány s ohledem na aktuálnost a potřeby kateder další 
okruhy. 
P. Fabuš v rámci probíhající diskuze požádal o objasnění výsledného očekávaného efektu 
na individuální rovině, neboť mu není jasná logika zaváděného kroku ve chvíli, kdy se škola 
potýká s minimem podávaných projektových žádostí, dokáže si jej však představit v případě 
přetlaku. 
H. Bendová v této souvislosti poznamenala, že si je vědoma omezeného zájmu o 
vědecko-výzkumné projekty, nicméně ve vymezení takovýchto okruhů spatřuje též jakýsi 
stimulační efekt nejen pro prvouchazeče, ale např. i pro řešitele končících projektů, kteří 
uvažují do budoucna, jakým směrem se vydat v rámci svého dalšího výzkumného záměru. 
 
Během debaty, do které postupně přispěli všichni přítomní členové, bylo opakovaně 
zmiňováno, že by se mělo jednat o okruhy, kterými se mohou budoucí žadatelé při 
uvažování nad svými dalšími výzkumnými záměry inspirovat. Nejde o to zakazovat některé 
směry bádání, ale pozitivně motivovat k některým vybraným.  
 
Předsedkyně komise H. Bendová poskytne členům fakultní GK před příštím zasedáním 
příslušnou vědecko-výzkumnou část Strategického záměru (F)AMU k projednání.  
 
 

3.3. Jednací řád GK FAMU 
H. Bendová ponechala k diskuzi potřebu zavedení Jednacího řádu (JŘ) fakultní GK s tím že, 
k jeho vytvoření by mělo dojít ideálně až na základě nově vydaných výnosů rektorky ke 
Studentské grantové soutěži a k Projektové soutěži AMU, které budou možná vznikat tento 
rok s ohledem na plánované změny ze strany MŠMT (zrušení tzv. specifického 
vysokoškolského výzkumu). 
A.Slováková se velmi přiklání k vytvoření Jednacího řádu co nejdříve a zdůraznila jeho 
potřebnost a důležitost směrem dovnitř školy. Zveřejněná pravidla jsou dle ní důležitou 
informací o transparentním průběhu jednání veškerých komisí. 
 
E. Děcká souhlasí s vytvořením JŘ - pravidla mají být zveřejněna, už proto, aby bylo jasné, 
že je fakultní GK dodržuje. Do JŘ dále navrhuje začlenit jak obecné priority, tak část věnující 
se např. základům etiky při psaní vědecké práce.  
P. Vlček doporučuje vyčkat s přípravou JŘ do vydání nových Výnosů rektorky, kterými 
budou určena pravidla obou soutěží, a to i kvůli v současné době nejasnému vymezení 
vztahu fakultní grantové komise jak ke GK AMU, tak k hodnocení projektových žádostí apod. 
 



Závěr z diskuse: Návrh JŘ rozešle H. Bendová všem členům fakultní GK pravděpodobně v 
září, aby se jím v případě schválení mohla komise řídit ve chvíli, kdy budou na podzim 
vyhlášeny nové výzvy vědecko-výzkumných soutěží pro rok 2022. 

 
 
 
Příští online zasedání fakultní GK proběhne v měsíci březnu, hlavním bodem jednání bude 
projednávání grantových žádostí podaných do 2. kola Studentské grantové soutěže. 
  

 
Zapsala: S. Demartini, tajemnice fakultní GK 
Ověřila: H. Bendová, předsedkyně fakultní GK 


